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HELIKOPTERREL EMELTÉK A HELYÉRE A SZENTESI TEVETORONY UJ ANTENNAJAT 

Decemberi.: minőségi 
ugrás a televíziózásban 

Folytatás az 1. oldalról 
A digitális jel átalakításához szükséges 
dekódert 20-50 ezer forintért bárme-
lyik műszaki boltban meg lehet vásá-
rolni. A kínálatban egyelőre a közszol-
gálati csatornák (ml, m2, Duna Tv) sze-
repelnek, a többi műsorszolgáltatóval 
(TV2, RTL Klub stb.) jelenleg is tárgyal 
az Antenna Hungária. Az viszont már 
biztos, hogy a Magyar ATV és a Hír Tv 
kódolt formában érhető majd el, így 
azokért valószínűleg fizetni keli. 

Tóth András elmondta: december 
l-jén Budapest, Kabhegy és Szentes 
vételkörzetében kezdik meg a földfel-
színi digitális televíziós műsorszórást, 
de megmarad a régi analóg továbbítás 
is. Hozzátette: jövőre 8 újabb adóállo-
máson végzik el a digitalizálást, köz-
tük a szegedi tornyon is. A digitális 
hálózat lefedettsége ezután 88 száza-
lékosra nő, amely 2010 végére eléri 
majd a 95 százalékot. 

KISEBB LETT A MEGYE LEGMAGA-
SABB ÉPÍTMÉNYE. Mintegy k méter-
rel lett kisebb a szentesi adótorony, 
amely 236 méterével még így is a 
megye legmagasabb építménye. (A 
2. helyen a Magyar Telekom szegedi 
tornya áll 157 méterrel, a 3. pedig a 
szegedi dóm 81 méterrel.) Az adóto-
rony új antennáját egy Svájcból ér-
kezett, 5 tonna teherbírású óriáshe-
likopter segítségével illesztették a 
helyére. Szükség is volt az erejére, 
ugyanis az új antenna - amelyet egy 
ausztrál cég gyártott - 3,5 tonnát 
nyom. A szentesi tévétorony több 
100 milliós rekonstrukciója során új 
kábelrendszert is kiépítenek. 
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Huszonhat határsértőt fogtak Röszkénél 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Huszonhat határsértőt fogtak el hétfő 
délután Röszke külterületén. Az ille-
gális migránsokra a szerbiai határtól 
nem messze, az E75-ös főút közelében 
található kiserdőben megbújva talál-
tak rá a Szegedi Határrendészeti Ki-
rendeltség munkatársai. A csoport fel-
derítésében és elfogásában részt yett a 
Nemzeti Nyomozó Iroda Kiemelt Mig-

rációs ügyek osztálya, valamint a 
Csongrád Megyei Rendőr-főkapitány-
ság felderítő osztálya is. A 19 férfiből, 
5 nőből és 2 gyermekből álló társaság 
Magyarországra érkezését és mozgá-
sát a külföldi hatóságok információit 
is felhasználva sikerült beazonosítani. 
A migránsok döntő többsége koszovói 
állampolgár, de akad köztük Dél-Szer-
biából érkező, albán nemzetiségű sze-
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Ajánlatunk készletünkön lévő Auris, Corolla személygépkocsi vásárlása esel én áll lent! A fenti kedvezménye-
ket 2008. december 31 .-tg, illetve a készlet erejéig veheti igénybe! Részietekért érdeklődjön márkakereskedé-
seinkben! A Corolla modellek kombinált ü i " " " " 1 — 1 ' " " '-íj jtíja 
(g /km): 127-162. Az Auris modellek 
CO?-kibocsátása (g/km): 131-166. A képen 

üzemanyag-fogyasztása (1/100 km): 4,9-6,9. .COj-kibocsáíása 
kombinált üzemanyag-fogyasztása 0 /100 km): 5,0-7,1. 

i látható autók illusztrációk. 

mély is. Kettő közülük már nem elő-
ször lépte át illegálisan az országha-
tárt, ügyükben gyorsított eljárás kere-
tében jár el a bíróság - tudtuk meg 
Tuczakov Szilvánától, a CSMRFK saj-
tószóvivőjétől. 

A határsértők elmondása szerint fe-
jenként 2-3000 eurót fizettek Koszovó-
ban az embercsempészeknek, hogy 
Ausztriába juttassák el őket. 

80 éves 
a szegedi 
pedagógus-
képzés 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A pedagógusképzés Szegedre helyezé-
sének 80. évfordulóját ünnepli a Ju-
hász Gyula Pedagógusképző Kar. A 
városháza dísztermében tartott meg-
nyitó után tegnap Botka László polgár-
mester és Galambos Gábor, a kar dé-
kánja felavatta Klebelsberg Kunó em-
léktábláját a Boldogasszony sugárúti 
főépületnél. 

Egész nap konferenciákkal, kiállítá-
sokkal emlékeztek a jubileumra, az 
innováció, a technika, az oktatás és 
nevelés kapcsolatát vagy éppen a ma-
gyar sportutánpótlás helyzetét ele-
mezve. A főépület lépcsőházában arc-
képcsarnokot avattak, majd dzsessz-
estet rendeztek a díszteremben Mol-
nár Gyulával és barátaival. Ma a kari 
tudományos diákköri konferenciával, 
koncertekkel, sportvetélkedőkkel, fel-
olvasóesttel zárul az ünnepi program. 

BAKOS ANDRÁS 

Elza nénénk 

M é g m i n d i g 
m e g p r ó b á l u n k 

ú j a t m o n d a n i 
e g y m á s n a k m a g u n k r ó l 
- a g y e r e k ü n k 
n e v é v e l is. 

„Beszéljetek magyarul! És Elza nénémet pedig ezentúl Böskének fogjuk 
nevezni!" - ezt írta haza édesanyjának ellentmondást nem tűrő hangon 
százegynéhány éve egy lelkes fiatalember. Akkor, amikor vele együtt 
mindenki zsinóros mentében járt, áz országgyűlésben pedig arról folyt 
a vita, hogy milyen nyelven parancsoljanak az osztrák-magyar hadse-
reg katonáinak. Bartók Béla levele egyrészt arra bizonyíték, hogy a di-
vat hatása alá kerülni elsősorban nem intelligencia kérdése. Másrészt 
azt is mutatja, hogy a kérdés - „mi a magyar?", „mitől magyar az em-

ber?" - szinte kiszámítható időkö-
zönként jön divatba nálunk, nem 

H • M é g m i n d i g csupán a közéletben. 
W W m e g p r ó b á l u n k A magyar történelmet el lehet 

mesélni a keresztnevek segítségé-
vel, hiszen mindig a családot alapí-
tó emberek világlátása, kreativitása 
nyilvánul meg a választásban. Bele-
kerülhetne ebbe a történelem-
könyvbe például, hogy II. Rákóczi 

Ferenc fejedelmet Bécsben túszként tartott fiai előtt következetesen 
Leopoldként emlegették. Feljegyzendő, hogy a Tündék igazi kereszt-
apja Vörösmarty Mihály, a Rózsáké pedig Arany János; hogy a 
'48-49-es szabadságharc,leverése utáni passzív ellenállás többek kö-
zött úgy nyilvánult meg, hogy a fiúgyereket Sándornak, Lajosnak, 
Józsefnek keresztelték. Külön fejezetet kellene írni arról, hogy ha-
sonló szándékkal választottak Romániában a magyar családok ro-
mánra lefordíthatatlan keresztneveket a huszadik század második 
felében. És persze arra is érdemes lenne kitérni, hogy a mindenkori 
gyerekek hogyan viselték azt, amit a szülőktől kaptak. Mert azért 
biztosak lehetünk benne, hogy a mi Bélánk Elza nénjének is lehetett 
egy-két keresetlen szava a Böskézéshez. 

Azóta sok minden változott Magyarországon, valóságosan és 
névleg is, de a jelek szerint még mindig megpróbálunk újat mondani 
egymásnak magunkról - többek között a gyerekünk nevével is. A 
kérdés most sokak fejében úgy tevődik föl a legkomolyabban, hogy 
hová tart az a Magyarország, ahol több Dzsenifert anyakönyveznek, 
mint Évát? 

Szerintem legalább ugyanilyen fontos, hogy a nagyszülők, Józse-
fek, Lászlók, Katalinok - és a névnapjukat ma ünneplő Erzsébetek, aki-
ket Isten éltessen! - tudnak-e annyit segíteni a Tamásoknak, Péterek-
nek, Krisztináknak, amennyit szeretnének; és hogy utóbbiaknak van-e 
elég idejük Mátéra, Csengére, Vanesszára. Csak bízni lehet abban, 
hogy amin László és Gábor, Viktor és Ferenc, Ibolya és Ildikó nap mint 
nap összehajt, azon Bence és Kevin már nem fog. 

KELLETT AZ ONKORMANYZATOKNAK A KÖTVÉNYKIBOCSÁTÁS 

Nőttek a kamatok 
a gyenge forint miatt 
A megyében t ö b b ö n k o r m á n y z a t bocsátott ki k ö t v é n y t , a legnagyobb ő s z -
szegben Vásárhely. A p é n z ü g y i válságra n e m s z á m í t o t t a k , m i n d e n k i svájci 
frank alapon a d ó s o d o t t el. A gyenge f o r i n t m i a t t most t ö b b k a m a t o t kell f i -
z e t n i ü k . Szerencse, hogy a törlesztést 5 év múlva kezdik el. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A pénzhiány a legnagyobb kihívás az 
önkormányzatok számára, akkor van-
nak a legnagyobb bajban, amikor 
egy-egy pályázaton nyert fejlesztési 
forrás önerejét kell előteremteniük. 
Emiatt az elmúlt egy évben Szentes 
5,3 milliárd, Makó 2,5 milliárd forint 
értékben bocsátott ki kötvényeket. 
Még a megyei önkormányzat is ezt a 
megoldást választotta 5 milliárdos ér-
tékben. Vásárhelynek van a legna-
gyobb összegű kötvénye: 2006-ban 69 
millió 400 ezer svájci frank alapú köt-
vényt bocsátott ki, ami átváltva az ak-
kori mintegy 10,5 milliárd forint he-
lyett ma 12,5 milliárdos nagyságrendű. 
1 frank 2 éve 160-166 forintot, 2008 
nyarán 150-et, most csaknem 180 fo-
rintot ér. 

Búzás Péter, Makó polgármestere 
korábban azt nyilatkozta lapunknak, 
a 2,5 milliárdos kötvénnyel - amelyet 
2013-tól törlesztenek - azt az önerőt te-
remtik elő, amit a fürdő megépítésé-
hez, az ipari park bővítéséhez, a vá-
rosközpont rehabilitációjához kell fel-
mutatniuk. Amikor tegnap szerettük 
volna megkérdezni, veszít-e Makó a 
CHF-alapú kötvénnyel, a polgármester 
elfoglaltságra hivatkozva nem kívánt 
válaszolni. Azt mondta, hosszabb be-
szélgetés keretében szívesen kifejti a 
véleményét. 

Válaszolt viszont Szirbik Imre, Szen-
tes polgármestere, aki ma is jó döntés-

HITEL, KÖTVÉNY. A kötvénybe azért 
szerettek bele az ö n k o r m á n y z a t o k , 
mert a hitellel szemben rögtön, egy 
összegben igénybe lehet v e n n i , a 
kölcsönt viszont csak a megvalósu-
láskor lehet lekérni. A kötvény h i -
telviszonyt megtestesítő' értékpapír, 
amelynek kibocsátója vállalja, 
hogy a neki kölcsönadott összeg f e -
jében később tőkét, kamatot fizet 
vissza. 

nek tartja a város kötvénykibocsátá-
sát, mivel másképp nem tudták volna 
fejlesztéseikhez az önerőt előteremte-
ni. Igaz - tette hozzá -, az 5,3 milliárd-
ból csak 2,4-et hívtak le. Szerinte le-
cseng a válság, mire a törlesztést 
2013-ban elkezdik. A Csongrád megyei 
önkormányzat - mondta el Varga 
Márta sajtószóvivő - érzi a válságot: 
most 13,5 millió forinttal több kamatot 
kellett fizetniük, mint amire számítot-
tak. Hozzátette: évente kétszer fizet-
nek kamatot. 

Szeged nem bocsátott ki kötvényt, 
csak tervezte - ezt Szentgyörgyi Pál 
gazdasági alpolgármester mondta el. 
Az induló projektekhez ugyanis ren-
delkezésre állt a saját forrás. Vásár-
helyről Mikecz Péter, az önkormány-
zat kabinetirodájának vezetője ígért 
választ, de az lapzártánkig nem érke-
zett meg. 

B A kötvény n e m papír 
A tőkepiaci törvény értelmében 200A. december 31-ig minden papírformában 
létező részvényt, kötvényt be kellett v o n n i . A dematerializáció során a papírokat 
megsemmisítették, az értékpapír egy elektronikus adattá változott át. 
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